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Justerandes sign 

 
  Utdragsbestyrkande 

 

  

Plats och tid: 
 
Näringslivsenheten, Köpmannagatan 1E, måndag 16 september kl. 13.00-15.00  

 

Närvarande: Organisation Ordinarie Ersättare 

 Business by Women Ellinor Rönnqvist  

 Företagarna Kalix Linus Häggström Anders Frohm 

 Kalixföretagarna Martin Spegel  

 Morjärvs företagargrupp Ulf Sandström  

 Töre företagarförening Carl-Anders Johansson  

 Kalix kommun Susanne Andersson  

  Mikael Engren  

  Linda Frohm  

  Robert Fredriksson  

  Sandra Bergström  

  Viktoria Wikström  

  Rose-Marie Henriksson  

  Moa Alsterlid  

  Sven Nordlund  

 
Norrbottens 

handelskammare   

    

Övriga: Tf Kommundirektör Jeanette Larsson  

 Näringslivschef Birgitta Larsson   

 Samordnare Veronica Vanhaniemi  

 Övriga Peder Nilsson  

  
Per Nilsson 

Amanda Hjerpe 
 

    

   Paragrafer: 22 - 31 

Underskrifter: Sekreterare: Veronica Vanhaniemi  

 Ordförande: Ellinor Rönnqvist  

 Justerare: Anders Frohm  
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§ 22 Mötets öppnande 

Ordförande hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 

 
§ 23 Godkännande av dagordning 

Mötet beslutar att godkänna föreslagen dagordning. 

 
§ 24 Val av justerare 

Till att justera protokollet valdes Anders Frohm. 

 
§ 25 Kort information från respektive förening 

Företagarna Kalix – Företagarnas nya VD går vidare till annat uppdrag. Höstkonferenser i 
oktober och november. 

Kalixföretagarna – Planering av höstens aktiviteter sker. Samma antal medlemmar som 

tidigare.  

Business by Women –  De har planerat en träff som sker i november. 

 
§ 26 Etablerings- och investeringsfrämjande arbete - Peder Nilsson, Näringslivsenheten Kalix 

kommun 
Peder Nilsson presenterar arbetet med förfrågningar från olika intressenter och 
etablerare som kommer till kommunen. Business Sweden arbetar pro-aktivt och gör en 

grundscreening och trattar ner till ett mindre antal kommuner som kan vara intressanta 
för en etablerare. Peder beskriver gången och hur de arbetar med dessa förfrågningar, 

från det att ärendet kommer in till kommunen till det att etableraren fattar sitt beslut 
huruvida de vill etablera och investera sin verksamhet i Kalix kommun.  
 

Peder belyser några viktiga frågor som för en etablerare exempelvis är tillgång till 
mark/lokaler, logistik som väg, järnväg och hamn, el-infrastruktur, kompetensförsörjning 
och koppling till det lokala näringslivet. Här förklarar Peder att Kalix har en unik el-

infrastruktur med järnväg i anslutning samt stickspår till hamnen. Kalix har under åren 
fått förfrågningar från flera stora etablerare och det handlar om olika branscher, olika 

storlekar på ytor de behöver, olika storlekar på företag och det rör sig många gånger om 
stora investeringar. Det är bland annat branscher som handel, snabbmat, elintensiv 
industri, vätgastankning, solenergi, bostadsutveckling men även besöksnäringen som 

visar intresse på att få etablera sig i Kalix kommun. Det här är ett arbete som 
Näringslivsenheten och Samhällsbyggnadsförvaltningen ständigt arbetar tillsammans 
med. 

  

§ 27 Markförsörjningsplan och markanvisningsavtal - Per Nilsson, Teknisk Försörjning, 

Samhällsbyggnadsförvaltningen Kalix kommun 
Per Nilsson informerar om kommunens markförsörjningsplan och om markanvisningar. 
Kommunen vill ligga i framkant och arbetet med en markförsörjningsplan syftar till att 

säkerställa befintliga företags och verksamheters behov av expansion inom kommunen. 
Men även att attrahera nya företag och investeringar med tillkommande arbetstillfällen 

till kommunen. Planen syftar vidare till att möjliggöra och attrahera bostadsbyggande.  
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Per lyfter fram några styrkor som Kalix har, som ett bra geografiskt läge med tillgång till 
fastigheter och mark i olika storlekar. Stark infrastruktur där E4 och E10 går igenom 

kommunen, samt järnvägen och hamnar är andra styrkor. Kommunens processer i form 
av snabbhet, tydlighet och trygghet menar Per ger kvalitet för köparen. Det finns bra 
möjligheter till energi – processvärme/fjärrvärme/el, där kommunen fungerar som 

kontaktförmedlare.  
 

I arbetet med markförsörjningsplanen tittar de på; Nuläget – hur ser det ut i kommunen? 
Önskat läget – vilken ambitionsnivå och ändamål har vi med marken? Per beskriver det 
som en balansgång i hur stort utbud som bör finnas. Nya områden behöver även nya och 

tilltalande namn för att på ett bra sätt kunna marknadsföras. 
 
Riktlinjer för markanvisning ger kommunen ett verktyg för att påverka nyttjandet av 

marken, som områdets innehåll, utformning av byggnader och bostäder och vilka 
upplåtelseformer som ska gälla. Det bidrar även till undvikande av att köp av mark sker i 

spekulationssyfte. Idag finns det antagna riktlinjer vilka kommer att revideras i samband 
med markförsörjningsplanen. Per berättar vad som avses med markanvisning och olika 
metoder som direktanvisning och anbudsförfarande. Markanvisning regleras av 

tidsbegränsning och upphörande och är ofta kopplat till genomförandet av en detaljplan 
och då i processens inledande fas. 

  

§ 28 Information om offentlig upphandling - Amanda Hjerpe och Birgitta Larsson, Kalix 
kommun 

Birgitta och Amanda bjöd i maj in näringslivet till ett informationstillfälle gällande 
offentlig upphandling. Syftet under det mötet var att informera brett om vad offentlig 
upphandling är och lyssna in vad näringslivet har för tankar. Under mötet, där ett fåtal 

företag deltog, kom flera olika områden och synpunkter upp. Det finns önskemål från 
deltagarna att kommunen fortsätter ordna dialogmöten, gärna två gånger per år och att 

kanske mer tema-inriktade. Ett exempel är att hålla leverantörsdialoger inför vissa 
upphandlingar. Det kom även fram att många inom näringslivet önskar få en årsplan över 
vilka upphandlingar som är på gång för att bättre kunna planera in vilka upphandlingar 

de vill lämna anbud på.  
 
Amanda berättar även att kommunen arbetar med att ta fram ett e-handelssystem. 

Detta för att effektivisera och få bättre ordning på inköp. Det blir även enklare att veta 
vilka leverantörer kommunen har avtal med.   

  

§ 29  Informationspunkt - övrigt  
Tankar om rådets fortsatta arbete - Martin Spegel, ordförande i Kalixföretagarna 

Martin Spegel drar bakgrunden och syftet med Näringslivsrådet som ska vara att främja 
en långsiktig och hållbar utveckling av det lokala näringslivet. Rådet ska verka för god 
företagsutveckling och nyinvesteringar men även bidra till ett bra företagsklimat. Han 

presenterar olika mätningar för kommunen och hur betygen ser ut, bland annat Svenskt 
Näringslivs företagsklimat och SKR:s mätning Företagsklimat Insikt. Enligt Martin finns 

det tydlig koppling mellan de områden som får låga betyg i rankingen och det uppdrag 
som Näringslivsrådet har enligt reglementet. I Martins presentation finns även förslag 
från näringslivet som rör beredningsprocessen inför rådets möten, frågor från 

näringslivet men även att näringslivsrådet bör sätta mål och handlingsplaner för att lyfta 
de områden som får lägst betyg i den årliga undersökningen från Svenskt Näringsliv. 
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Martin säger att det finns många bra tankar och idéer, det handlar bara om att verkställa 
dessa.  

 
§ 30 

 

Nästa möte. 
Nästa möte genomförs 18 november 2024. 

  

§ 31 Mötets avslutande.  
Mötet avslutas. 
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Närvarande: Organisation Ordinarie Ersättare 


 Business by Women Ellinor Rönnqvist  


 Företagarna Kalix Linus Häggström Anders Frohm 
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§ 22 Mötets öppnande 


Ordförande hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 


 
§ 23 Godkännande av dagordning 


Mötet beslutar att godkänna föreslagen dagordning. 


 
§ 24 Val av justerare 


Till att justera protokollet valdes Anders Frohm. 


 
§ 25 Kort information från respektive förening 


Företagarna Kalix – Företagarnas nya VD går vidare till annat uppdrag. Höstkonferenser i 
oktober och november. 


Kalixföretagarna – Planering av höstens aktiviteter sker. Samma antal medlemmar som 


tidigare.  


Business by Women –  De har planerat en träff som sker i november. 


 
§ 26 Etablerings- och investeringsfrämjande arbete - Peder Nilsson, Näringslivsenheten Kalix 


kommun 
Peder Nilsson presenterar arbetet med förfrågningar från olika intressenter och 
etablerare som kommer till kommunen. Business Sweden arbetar pro-aktivt och gör en 


grundscreening och trattar ner till ett mindre antal kommuner som kan vara intressanta 
för en etablerare. Peder beskriver gången och hur de arbetar med dessa förfrågningar, 


från det att ärendet kommer in till kommunen till det att etableraren fattar sitt beslut 
huruvida de vill etablera och investera sin verksamhet i Kalix kommun.  
 


Peder belyser några viktiga frågor som för en etablerare exempelvis är tillgång till 
mark/lokaler, logistik som väg, järnväg och hamn, el-infrastruktur, kompetensförsörjning 
och koppling till det lokala näringslivet. Här förklarar Peder att Kalix har en unik el-


infrastruktur med järnväg i anslutning samt stickspår till hamnen. Kalix har under åren 
fått förfrågningar från flera stora etablerare och det handlar om olika branscher, olika 


storlekar på ytor de behöver, olika storlekar på företag och det rör sig många gånger om 
stora investeringar. Det är bland annat branscher som handel, snabbmat, elintensiv 
industri, vätgastankning, solenergi, bostadsutveckling men även besöksnäringen som 


visar intresse på att få etablera sig i Kalix kommun. Det här är ett arbete som 
Näringslivsenheten och Samhällsbyggnadsförvaltningen ständigt arbetar tillsammans 
med. 


  


§ 27 Markförsörjningsplan och markanvisningsavtal - Per Nilsson, Teknisk Försörjning, 


Samhällsbyggnadsförvaltningen Kalix kommun 
Per Nilsson informerar om kommunens markförsörjningsplan och om markanvisningar. 
Kommunen vill ligga i framkant och arbetet med en markförsörjningsplan syftar till att 


säkerställa befintliga företags och verksamheters behov av expansion inom kommunen. 
Men även att attrahera nya företag och investeringar med tillkommande arbetstillfällen 


till kommunen. Planen syftar vidare till att möjliggöra och attrahera bostadsbyggande.  
 







 


 
 
Näringslivsrådet Kalix kommun 


PROTOKOLL Näringslivsrådet 
2024-09-16 


 
Sid 3 


 


Justerandes sign 


 
  Utdragsbestyrkande 


 


Per lyfter fram några styrkor som Kalix har, som ett bra geografiskt läge med tillgång till 
fastigheter och mark i olika storlekar. Stark infrastruktur där E4 och E10 går igenom 


kommunen, samt järnvägen och hamnar är andra styrkor. Kommunens processer i form 
av snabbhet, tydlighet och trygghet menar Per ger kvalitet för köparen. Det finns bra 
möjligheter till energi – processvärme/fjärrvärme/el, där kommunen fungerar som 


kontaktförmedlare.  
 


I arbetet med markförsörjningsplanen tittar de på; Nuläget – hur ser det ut i kommunen? 
Önskat läget – vilken ambitionsnivå och ändamål har vi med marken? Per beskriver det 
som en balansgång i hur stort utbud som bör finnas. Nya områden behöver även nya och 


tilltalande namn för att på ett bra sätt kunna marknadsföras. 
 
Riktlinjer för markanvisning ger kommunen ett verktyg för att påverka nyttjandet av 


marken, som områdets innehåll, utformning av byggnader och bostäder och vilka 
upplåtelseformer som ska gälla. Det bidrar även till undvikande av att köp av mark sker i 


spekulationssyfte. Idag finns det antagna riktlinjer vilka kommer att revideras i samband 
med markförsörjningsplanen. Per berättar vad som avses med markanvisning och olika 
metoder som direktanvisning och anbudsförfarande. Markanvisning regleras av 


tidsbegränsning och upphörande och är ofta kopplat till genomförandet av en detaljplan 
och då i processens inledande fas. 


  


§ 28 Information om offentlig upphandling - Amanda Hjerpe och Birgitta Larsson, Kalix 
kommun 


Birgitta och Amanda bjöd i maj in näringslivet till ett informationstillfälle gällande 
offentlig upphandling. Syftet under det mötet var att informera brett om vad offentlig 
upphandling är och lyssna in vad näringslivet har för tankar. Under mötet, där ett fåtal 


företag deltog, kom flera olika områden och synpunkter upp. Det finns önskemål från 
deltagarna att kommunen fortsätter ordna dialogmöten, gärna två gånger per år och att 


kanske mer tema-inriktade. Ett exempel är att hålla leverantörsdialoger inför vissa 
upphandlingar. Det kom även fram att många inom näringslivet önskar få en årsplan över 
vilka upphandlingar som är på gång för att bättre kunna planera in vilka upphandlingar 


de vill lämna anbud på.  
 
Amanda berättar även att kommunen arbetar med att ta fram ett e-handelssystem. 


Detta för att effektivisera och få bättre ordning på inköp. Det blir även enklare att veta 
vilka leverantörer kommunen har avtal med.   


  


§ 29  Informationspunkt - övrigt  
Tankar om rådets fortsatta arbete - Martin Spegel, ordförande i Kalixföretagarna 


Martin Spegel drar bakgrunden och syftet med Näringslivsrådet som ska vara att främja 
en långsiktig och hållbar utveckling av det lokala näringslivet. Rådet ska verka för god 
företagsutveckling och nyinvesteringar men även bidra till ett bra företagsklimat. Han 


presenterar olika mätningar för kommunen och hur betygen ser ut, bland annat Svenskt 
Näringslivs företagsklimat och SKR:s mätning Företagsklimat Insikt. Enligt Martin finns 


det tydlig koppling mellan de områden som får låga betyg i rankingen och det uppdrag 
som Näringslivsrådet har enligt reglementet. I Martins presentation finns även förslag 
från näringslivet som rör beredningsprocessen inför rådets möten, frågor från 


näringslivet men även att näringslivsrådet bör sätta mål och handlingsplaner för att lyfta 
de områden som får lägst betyg i den årliga undersökningen från Svenskt Näringsliv. 
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Martin säger att det finns många bra tankar och idéer, det handlar bara om att verkställa 
dessa.  


 
§ 30 


 


Nästa möte. 
Nästa möte genomförs 18 november 2024. 


  


§ 31 Mötets avslutande.  
Mötet avslutas. 


 





